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 Besluitenlijst van de digitale vergadering van
de raadscommissie van de gemeente Dalfsen,

d.d. 19 april 2021

Aanwezig:
Voorzitter H.A.J. Kleine Koerkamp
Commissiegriffier mw. M. van Spijker
Raadsleden
Gemeentebelangen J.G. Ellenbroek, mw. I.G.J. Haarman, mw. H.G. Kappert, G.M.M. Jutten, J.W. 

van Lenthe, H.W. Pessink, J.G.J. Ramaker, mw. J.B. Upper
CDA R.H. Kouwen, W. Massier, mw. A.J. Ramerman, E. Ruitenberg, 

mw. J. Schiphorst-Kijk in de Vegte
ChristenUnie mw. H. Lassche-Visscher, L.M. Nijkamp 
PvdA mw. J.M.A. Eilert-Herbrink
VVD G.J. Veldhuis
D66 B.H.M. Schrijver

Tevens aanwezig:
wethouders R.W.J. van Leeuwen, A. Schuurman en J.W. Uitslag, gemeentesecretaris mw. S.A.D.C. 
van Geffen, ambtelijke ondersteuning: J. Leegwater (griffie).

1. Opening
De voorzitter opent de digitale vergadering om 19.30 uur. De aanwezigheid van de 
raadscommissieleden, wethouders en ambtelijke ondersteuning wordt hoorbaar en zichtbaar 
vastgesteld. 

2. Spreekrecht burgers
Over het onderwerp Hoofdlijnenakkoord Regionale Energie Strategie (RES):

1. Dhr. M. Hagoort, namens Belangenvereniging Nieuwleusen Buitengebied 
De vereniging behartigt belangen van de bewoners uit het gebied. Zij zijn niet blij dat het 
gebied als kansrijk is aangemerkt. De bijdrage is al geleverd voor de energietransitie. Er 
moet een integraal gebiedsplan komen uit een proces waar inwoners mee ontwerpen en  
hiervoor zijn voldoende middelen nodig. Zij adviseren een milieueffectrapportage uit te 
voeren op het hele grensgebied en roepen op om commerciële projectontwikkelaars niet 
aan de haal te laten gaan met dit gebied.   

2. Dhr. W. Kodden, namens LTO Noord afd. Vechtdal     
Dhr Kodden uit namens LTO Noord afd. Vechtdal zijn zorgen over het akkoord. Hij pleit 
voor meer zon op het dak en niet op het land. Dit moet als eis worden gesteld bij 
nieuwbouw of grootscheepse bedrijven op industrieterreinen. De zonneladder ziet hij niet 
terug in het akkoord. Er liggen nog meer claims op ruimte en het ontbreekt hier aan een 
totaaloverzicht. Dhr Kodden ziet graag een allesomvattende visie, waarin ook perspectief 
blijft voor de landbouw sector.  

3. Vaststelling agenda
Besluit:
Conform.

4. Hoofdlijnenakkoord Regionale Energie Strategie (RES) 
Voorstel:
Het Hoofdlijnenakkoord RES West Overijssel vast te stellen. 

Advies van de commissie:
Gemeentebelangen is positief over het hoofdlijnenakkoord. Het biedt een goed uitgangspunt met de 
zes doelstellingen en afspraken. Belangrijk is eerst spelregels vast leggen en dan gebieden   
zoeken. Bij ruimtelijke kwaliteit is zorgvuldigheid geboden. Dus geen grootschalige 
energieopwekking in kwetsbare gebieden, benutten van meekoppel kansen in regio Zwolle, 
beperken van maatschappelijke kosten, innovatieve oplossingen voor netwerkproblematiek en 
participatie van inwoners vanaf het begin af aan. Minimaal 50% lokaal eigendom is een mooi 
streven, maar bij omhoog schalen van dit percentage ligt een risico. Belangrijk is kennisdeling in 
regionaal structuur warmte, een milieueffectrapportage en aandacht voor het gehele grensgebied. 
De structuur van de RES-organisatie moet worden gehandhaafd, maar er zijn zorgen over de 
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financierbaarheid. Inwoners, gemeente, partners moeten dit samen doen voor de volgende 
generatie. Gemeentebelangen neemt het voorstel mee terug in de fractie in verband met eventuele 
moties die eraan komen.

Het CDA is blij dat Dalfsen goed op weg is voor de energietransitie. De fractie ziet in de regio ook 
de worsteling bij andere gemeenten. Draagvlak bij inwoners is erg belangrijk om die doelstellingen 
te halen. In het akkoord moet het doel worden opgenomen om te streven naar 100% lokaal 
eigendom. Hierover heeft het CDA eerder bij het concept bod RES ook een motie ingediend. De 
fractie ziet als aandachtspunt doorontwikkeling van andere energiebronnen en zou in de energiemix 
graag gaan voor 80% wind en 20% zon. Om zo de schaars beschikbare ruimte over te houden voor 
andere doeleinden, zoals de agrarische sector. Er zijn veel daken in het buitengebied en 
industrieterreinen nog onbenut voor zon op het dak. Enexis is hierin een bepalende factor. De 
fractie heeft onvoldoende zicht op de toepassing van de zonneladder en komt met een motie op dit 
onderdeel. De zoekgebieden zijn voor de fractie herkenbaar. Bij de verdere uitwerking vindt de 
fractie de kostenefficiency erg belangrijk om de kosten voor inwoners laag te houden. Voor het CDA 
is de transitie niet in beton gegoten. Bijstellen waar nodig met aandacht voor nieuwe ontwikkelingen 
vanuit het gedachtengoed van goed rentmeesterschap en het koesteren van het platteland. 

ChristenUnie ziet in de samenleving een chronische verslaving aan elektriciteit. Grootschalige 
opwekking is nodig om hier duurzaam aan tegemoet te komen en dit zal gepaard gaan met 
toenemende landschapspijn. Het hoofdlijnenakkoord geeft hierin invulling. De fractie vraagt om een 
verkenning of een windpercentage van 80% behaald kan worden. Dit past bij de oproep vanuit de 
agrarische sector. De fractie stelt voor om in 2021 hierover een gezamenlijke grensverkenning uit te 
voeren met raadsleden uit de subregio. Het perspectief na 2030 is van belang voor het vrijgeven 
van zoekgebieden. Concentratie en clusters vragen om het selectief vrijgeven van gebieden. In het 
stuk zijn de knoppen concreter gemaakt waar aan gedraaid kan worden. ChristenUnie ziet graag de 
participatieladder toegevoegd bij de kaders voor grootschalige energieopwekking in juni. De keuze 
voor lokaal eigendom is logisch. De uitwerking van de moties van vorig jaar over energieopslag en 
zon op dak ziet de fractie nog niet concreet genoeg terug. De fractie vraagt het college om serieus 
kennis te nemen van de nuttige adviezen van de adviesraad RES West Overijssel. Hoe wordt er 
met potentiële risico’s/nieuwe ontwikkelingen omgegaan? De fractie geeft de suggestie mee om 
hierover in gesprek te gaan met buurgemeenten. De ChristenUnie houdt haar oordeel nog in 
beraad.       

De PVDA vindt het een mooie tussenstap richting het RES 1.0. Complimenten dat Dalfsen op kop 
loopt in de regio. De fractie kijkt uit naar het bespreken van de kaders in juni. De opgave moet 
leidend zijn en niet de bestuurlijke grenzen. Dit vraagt om een goede samenwerking met 
buurgemeenten en inwoners. Het is van belang om de maatschappelijke kosten zo laag mogelijk te 
houden en voor rekening van de eigen gemeente. De fractie is het eens met het CDA en 
ChristenUnie om het percentage windenergie op te schroeven naar 80%. Andere gemeenten die de 
norm niet halen, moeten extra maatschappelijke kosten zelf dragen. De fractie streeft naar 100% 
lokaal eigendom. De fractie geeft aan dat in gebieden met weinig natuurwaarden, natuurwaarden 
kunnen worden toegevoegd door functies te combineren, bijv energietuinen. Blijf ook onverminderd 
inzetten op energiebesparing. Uit het advies van de adviesraad beveelt de PVDA de inzet van 
expertise en het betrekken van jongeren van harte aan. De PVDA neemt het voorstel mee terug in 
de fractie.

VVD geeft haar complimenten voor het voorstel. De opgave is enorm voor iedereen. Aandachtspunt 
is het overbelaste net. De fractie vraagt zich af of de doelstelling in 2030 wel gehaald kan worden. 
Het net moet fors worden uitgebreid. De beheerder is nog bezig met een onderzoek en de hele 
procedure gaat behoorlijk wat tijd kosten. Dan is 9 jaar niet veel tijd. Salderen van de stroom wordt 
vanaf 2023 afgebouwd. Dit kan nadelige gevolgen hebben voor de aantrekkelijkheid van het 
plaatsen van zonnepanelen. Zon op het dak heeft nog veel mogelijkheden. Zoals bij de daken van 
bedrijven. Zon op het dak heeft minder consequenties voor de leefomgeving dan windturbines en 
zonnevelden. Zonnevelden moeten niet worden geplaatst op goede landbouwgrond maar op 
schrale gronden. We streven naar een aardgasvrije samenleving. Dat kan alleen bij het bieden van 
voldoende alternatieven en het interessant maken. Dit is voor de meeste een financiële drijfveer. 
Voor oudere huizen is aardgasvrij nog geen realistische optie. De fractie wil zwaarder inzetten op 
zon op de daken. Maak gebruik van de ruimte die er is en stimuleer ondernemers in nieuwe 
initiatieven. De VVD ziet thuisopslag voor stroom door thuisbatterijen ook als optie die interessant 
wordt als de saldering wordt afgebouwd. De ChristenUnie heeft ooit het idee geopperd voor een 
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buurtbatterij. Het houden van proeven met waterstof kan ook beter bekeken worden. De VVD gaat 
voor 100% lokaal eigendom. Een eigen energiebedrijf wordt steeds belangrijker door speculanten 
op dit gebied. De VVD neemt het voorstel mee terug naar de fractie.

Het hoofdlijnenakkoord is de opmaat naar een definitieve RES bod 1.0. Een goede en duidelijke 
tussenstap die uitnodigt om door te stappen. De vraag komt op hoe dit als volksvertegenwoordiging 
vastgesteld moet worden. De insprekers spraken er nadrukkelijk over. Het hoofdlijnenakkoord kan 
worden geamendeerd, maar wanneer wordt een amendement aangenomen? Op welke knoppen 
kan worden gedrukt of worden gedraaid? Een voorbeeld is de Wieringemeerpolder waar alle 
energie wordt opgeslokt door een nieuw datacenter. Bij het concept RES bod waren vijf moties niet 
voldoende om de inhoud ervan over te nemen. D66 had verwacht dat deze procesvragen in het 
hoofdlijnenakkoord een plek hadden gekregen. In de regio is door vijf gemeenten de motie Lokaal 
Eigendom aangenomen met een minimum grens van 50%. Strikt genomen kan Dalfsen zelf 
hierover besluiten. Het is niet de bedoeling dat de regio inhoudelijke regels voor de gemeenten gaat 
voorschrijven. Voor een gelijk speelveld is het wel het belangrijk om dit soort randvoorwaarden in 
de regio met elkaar vast te leggen. D66 roept de wethouder om te bevorderen bij de stuurgroep om 
dit in het hoofdlijnenakkoord vast te laten leggen. Als een amendement daarvoor helpt, dan 
overweegt de fractie dit. De kosten van grootschalige opwekking zijn sterk afhankelijk van locatie en 
clustering. De adviesraad RES heeft een advies uitgebracht zonder de handtekening van LTO met 
de toelichting dat een strikte toepassing van de zonneladder door LTO wordt nagestreefd. In de 
toelichting van de brief van LTO staan waardevolle, niet geclusterde, alternatieven. Deze 
alternatieven zijn of worden nog ontwikkeld. D66 wil ook graag deze bijdrage meenemen in de 
overwegingen en neemt het voorstel mee terug in de fractie.                    

De wethouder komt schriftelijk terug op de onderzoeksresultaten uit het aardwarmte-project.

De voorzitter concludeert dat het voorstel als bespreekstuk door kan naar de raadsvergadering 
van 26 april 2021.

5. Sluiting
De voorzitter sluit de digitale vergadering om 20.57 uur. 

Aldus vastgesteld door de raadscommissie van de gemeente Dalfsen in zijn openbare vergadering 
van 10 mei 2021.

De raadscommissie voornoemd,

de voorzitter, de commissiegriffier,  
H.A.J. Kleine Koerkamp mw. mr. M. van Spijker


